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   SPECIALSKOLEN 

 

Referat af bestyrelsesmøde torsdag den 6. okt. 2022 kl. 16.30 – 18.30 

 

Sted  

Afdeling Centerklasserne, Møllevej 8, 4653 Karise 

 

Mulige deltagere 

Gitte Irgens Eilersen – forælder Øen 
Lars Rosenmejer – forælder Øen 
Christina Frank Nielsen – forælder Øen 
Helle-Maj Klint Møller – forælder Øen (afbud) 
Pernille Secher Westh – forælder Centerklasserne 
Birgit Briks Pedersen – medarbejderrepræsentant Øen (afbud) 
Bente Østrup Olsen – medarbejderrepræsentant Centerklasserne (afbud) 
Tinella Svarrer – skoleleder 
Anders Lind Thrane – afdelingsleder 
Cliff Hansen – afdelingsleder (afbud) 
Elevrådsrepræsentanter - tilgår 
 

Frivillig rundtur inden mødet 

• Der udbydes frivillig rundtur i Centerklasserne inden mødet v. Anders Lind Thrane kl. 16.00 – 16.30. 

Referat: 

- Ved rundvisningen deltog Gitte, Lars, Pernille og Christina samt ledelsen ved Anders og Tinella. 

- Vi drøftede arealerne tilstand og størrelse – og der var stor enighed om at rammerne er utilstrækkelige 

og i for dårlig tilstand. 

- Der blev konstateret pladsmangel både ude og inde – både for elevernes udfoldelsesbehov, men også 

for medarbejderne; som mangler ordentlige personalerum samt mødelokaler mv. 
 

Dagsorden og referat 

Pkt. Ca. Tid Indhold 
1 16.30 – 

16.40 
Kommentarer til referat fra sidste møde 

- Godkendt. 
- Formen og indholdsgengivelsen ønskes fortsat. 

 

2 16.40 – 
16.50 

Nyt – siden sidst fra skoleledelsen 

• Især budgetforlig 2023 (se udsendt mail) 

• Varme- og energireduktion 
Kommunens udsendte varsel med liste over nødvendige tiltag grundet inflationen, 
medførte bl.a. drøftelse af: 

- Legionella-bakterie bekymring. 
- Ønske om varsling til forældre om el-luk/besparelse  

(grundet nogle elevers behov for at få varmet mad) 
Ledelse og bestyrelse sender en samlet skrivelse til forældrene om hvad reduktionerne 
indeholder af tiltag, og at vi arbejder på andre løsninger. 
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• Nye elever 
Der er kommet et par elever siden skolestart i august. Specialskolen forventer en 
elevtalsstigning inden udgangen af 2022 på omkring 8-12 elever siden skolestart. 

 

• Meddelelsesbogen + møde herom med formand den 2. nov. Kl. 16.00 – 17.00 
- ”Meddelsesbogen (erstatning for elevplanen) implementeres i Faxe Kommune gradvis i 

løbet af skoleåret 2022/23 – og med forventet opstart pr. 1/1 2023. 
 
Børn & Læringsudvalget er på deres udvalgsmøde d. 3/10 informeret om intentionen med 
og rammerne for Meddelelsesbogen.  
 
Samtidig er de informeret om følgende beslutninger truffet i fællesskab mellem 
skoleledergruppen og administrationen: 

o Det bliver fælles for alle skoler, at Meddelelsesbogen skal udarbejdes i et digitalt 
format. Arbejdet med at afklare yderligere omkring dette er pågående. 

o Det bliver fælles for alle skoler, at Meddelelsesbogen forventeligt er tilgængelig 
løbende henover skoleåret. 

o Derudover vil det på tværs af skolerne defineres, hvornår der er tale om ”elever i 
udfordringer”, for hvem der gælder særlige forhold i relation til 
Meddelelsesbogens indhold – dette mhp. at sikre så ensartet tilgang som muligt. 

o Øvrige forhold omkring Meddelelsesbogen ligges ud til lokale drøftelser og 
beslutninger, dvs. at der lokalt fastlægges, hvordan Meddelelsesbogen tager 
afsæt i et ressourcesyn på eleven, hvordan den skal ligge op til dialog mellem 
skole, elev og forældre, om der lokalt er andre faste fokuspunkter udover dansk 
og matematik, skolen ønsker skal indgå i Meddelelsesbogen o.a.  

 
Link til UVMs side om Meddelelsesbogen: Meddelelsesbog til dialog mellem elev, forældre 
og skole | Børne– og Undervisningsministeriet (uvm.dk) 
 
For at igangsætte det lokale arbejde med tilrettelæggelse af Meddelelsesbogen, inviterer 
skoleledergruppen til infomøde for skolebestyrelsesformænd. Info herom følger.” 

- Skolens ledelse er med i lokale udvalg til at forme de kommende arbejdsplatforme. 
- Ved mødet deltager enten bestyrelsesformand eller næstformand. 

 

• Dialogmøde med udvalgsformanden og direktør den 8. nov. Formandskab (punkter 
hertil) kl. 16.30 – 18.00 på Vestskolen 

- Formand Lars og næstformand Christina deltager begge to sammen med skoleleder. 
Skoleleder sender mail herom til formanden og næstformanden. 

 

• Kursus i skånsom magtanvendelse – pædagogik blev drøftet. 
Skolens medarbejdere har nyligt haft et 4 timers (opdaterings-)kursus i, hvordan man 
pædagogisk kan arbejde forebyggende for at undgå magtanvendelse  
– men ligeså hvordan man udfører en skånsom magtanvendelse, hvis et barn er til fare 
for fx sig selv eller andre – og hvordan lovgivningen er på området. 
 

3 16.50 – 
17.00 

Nyt – siden sidst fra medarbejderrepræsentanter 
- Ikke tilstede grundet afbud (ferieafvikling). 

 

4 17.00 – 
17.10 

Evaluering af dialogmøde med BLU - 13/9 
• Plus kort diskussion om vederlaget der gives til bestyrelsen på baggrund af dialogmøde 
- Møde mellem bestyrelsesformandskaberne, BLUs formand, direktør, Centerchef og 

skoleledelser. 
- Positivt møde. BLU meddelte, at man vil undersøge kvalitetsstandarter i fht. Køretider. 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/meddelelsesbog
https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/meddelelsesbog
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- Vederlag og diæter blev drøftet – Specialskolen ønsker det uændret (da bestyrelsen har 
andet at bruge kræfterne på). Dette meddeler formanden BLU ved det kommende 
dialogmøde den 8. nov. 2022, da de har ønsket tilbagemeldinger herom. 

5 17.10 – 
17.15 

Tilbagemelding fra Christina fra webinaret om skolebestyrelsens arbejde 
• Om de mest berigende og interessante indholdspunkter og debatter 

Indhold: 
- Webinaret blev holdt af Skole og forældre = medlemmer som bestyrelse 
- Se gerne deres hjemmeside her: Skole og Forældre | (skole-foraeldre.dk) 
- Christina anbefalede på vegne af skole og forældre, at man læser introduktion og 

principper til styring kap. 1 og 4 samt om tilsyn, kap. 5 
- Skole og forældre er opkvalificeret af lærerforeningen og andre foreninger  
- Webinaret blev afholdt af Rasmus; formand af skole og forældre + i skolebestyrelsen på 

Frederiksberg (med masser af erfaring). 
- Webinaret startede med rollen i samfundet, plads i folkeskolens hierarki, skolepolitiske 

landskab 
o Christina viste hertil en visuel opstilling af den samfundsmæssige struktur 

(hierarki). 
Om lovgivning 
Kommunale enheder 
Lokalt om skolebestyrelsen (underlagt folkeskolelov og kommunale styrelsesvedtægter) 
Oplysning om, hvem man kan ringe til og få svar (hvis skoleledelsen ikke kan hjælpe) 
 

- Skolebestyrelsens (SB) hovedopgaver er: 
Bl.a. fastsættelse af Principper 
(for en ny SB er det realistisk at nå max 2 principper i løbet af et skoleår - det anbefales at 
prioritere de vigtigste) 
At være gode til at komme ud til forældrene på skolen (fx ved forældremøder eller via 
survey monkey 1 gang om året med 3-5 spørgsmål. Det giver SB indblik i holdninger, 
forældre-synsninger mv. 

- SB kan tage stilling til om man skal holde for-møder  
(anbefales bl.a. for at styrke forældrenes kendskab til hinanden, samarbejde og 
forståelse; som forberedelse til et bestyrelsesmøde) + være åbne omkring hvis man gør 
det (ikke  mistillidsmøder). Give indblik om dagsordener til skolens ledelse mv. 
 

- Arbejdet med tilsyn: 
En del af opgaven er at føre tilsyn – hvordan gør man det?  
Forskel i måden at gribe det an på som samarbejdspartnere. 
Tilsyn skrives i referater; udarbejdes fx via et samlet skriv 1 gang årligt (SBs årsberetning). 

- Rådgivningsfunktion til bestyrelse og forældre (kan henvise hertil)  
+ holder kurser og seminarer. Fx til rammesætning, uden detaljegrader der hæmmer 
virket. 

- Christina videresender referatet fra webinaret til bestyrelsesmedlemmerne og uddeler 
opsamlingen fysisk. 

 
• Skolebestyrelseshåndbogen indkøbes af skolen til bestyrelsesmedlemmerne! 

 

6a 17.15 – 
17.30 

Hvordan bestyrelsesmedlemmer kan og bør håndtere henvendelser fra andre forældre  
– og hvilke emner/opgaver en bestyrelse typisk kan være inde over i den forbindelse 

Spørgsmål og svar | Skole og Forældre (skole-foraeldre.dk) 
- Bestyrelsen kan ikke omstøde ledelsesbeslutninger omkring enkeltsager. 
- Skolelederen kan informere om enkeltsager ved SB-møde – men elevrødder må ikke 

være tilstede ved punktet. 
- SB bør henvise til rette vedkommende på skolen (anvende kommunikationstrappen) 
- Henvise til skriftlige henvendelser til bestyrelsen (så svar kan sendes på skrift). 
• Henvendelser fra forældre bør altid ske først til lærere/pædagoger  

https://www.skole-foraeldre.dk/
https://www.skole-foraeldre.dk/qa
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og derefter til ledelse, hvis man ikke oplever sig hjulpet/imødekommet. 
 

6b 17.30 – 
18.25  

Opstart på skabelse af forretningsorden 

• Se evt. de vedlagte 3 inspirationsbilag fra sidste møde 

• Se ønskede indholdspunkter i referat fra sidste møde 
- Forretningsordenen blev behandlet frem til pkt. 6. 

Processen fortsætter ved næste møde. 
(se vedhæftet foreløbigt udkast). 

 

7 18.20 – 
18.25 

Punkter til næste møde 
- Fortsættelse af forretningsorden 
- Kommunikation fra skolebestyrelse og ledelse 

 

8 18.25 – 
18.30 

Eventuelt 

• Punkter til dialogmødet drøftes: 
Kan man frabede sig vederlaget i en periode og tilsige sig det igen (overførselsindkomst)? 
Forskudt valg i styrelsesvedtægt? 
Opfølgning befordring – besparelse? 
 

• Skole og forældres landsmøde – deltagelse? 
- Ikke så meget læring for en ny skolebestyrelse – mest beretningsfokus om Skole og 

forældre betyrelsens arbejde. Ikke vurderet aktuelt for nu. 
 

• Hjemmeside, eksistere på hjemmeside mv. 
- Skoleledelsen går videre i det kommunale system med dette emne. 
- Skolebestyrelsen er undrende. 

 

• Elevrødder vælges til bestyrelse 
Én af skolens lærere er elevrådskoordinator. Ledelsen følger op med hende. 
 

• Ergo/fys - ny opstart og flere timer 
Specialskolen er tildelt flere timer til ergo/fy i dette skoleår.  
Medarbejderen har desværre været syg i skoleårets start – men er startet op igen.  

 

 

Referent: Tinella Svarrer 


